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Під час минулорічних виборів до органів міс-
цевого самоврядування ми знову попросили Вас 
надсилати свої листи, щоб знову спрогнозува-
ти який чиновник зустріне Вас, коли ви прийде-
те вирішувати питання субсидій, благоустрою чи 
просто якоюсь довідкою. Нагадаємо, більшість 
запитань зосередилися навколо кількох головних 
проблем:  

• Соціальні гарантії (зарплати, пенсії, випла-
ти, допомоги).

• Безпека людей (рівень злочинності, небез-
пеки сучасного суспільства, нещасні випад-
ки). 

• Корупція (бюрократія, хабарництво, без-
карність високих чиновників, недотриман-
ня прав людини, проблеми судової систе-
ми, які позбавляють громадянина права на 
справедливість).

• Комунальна сфера (якість комунальних 
послуг, невідповідність цінам, реформи в 
структурі житлово-комунального госпо-
дарства, житлові умови, в яких опиняють-
ся люди).

• Охорона здоров’я (якість сучасної медици-
ни, проблеми платної та безплатної меди-
цини).

Як виявилося, ці проблеми є однаково акту-
альними як для жителів Сходу, так і для тих, хто 
живе на Заході, Півдні чи Півночі. Саме ці про-
блеми об’єднали людей незалежно від мови  та ві-
росповідання. 

Ми разом із Вами пережили той період, коли 
політики знову потопали у чварах і галасливих 
обіцянках, а засоби масової інформації дбали 
лише про рекламу, замовні матеріали та публіку-
вали різні жахіття (замість того, аби інформува-
ти про способи вирішення найголовніших про-
блем). Ми спробували ще раз змусити політиків 
не займатися популізмом і пустопорожніми ба-
лачками, а відповідати на конкретні запитання 
щодо конкретних проблем, які непокоять людей. 

Нагадаймо, що для цього ми провели читацькі 
конференції у бібліотеках по всіх куточках Укра-
їни. Ми не займалися агітацією на користь того, 
чи іншого політика. Лише намагалися поверну-
тися до тих прописних істин, які сучасний укра-

їнський політикум відтіснив на манівці, аби люди 
забули і, не дай Боже, раптом не згадали, що саме 
вони, звичайні громадяни, головніші за політи-
ків, бо незважаючи на всі їхні зв’язки та гроші, 
саме виборець, стоячи біля скриньки зі своїм бю-
летенем, вирішує кого із них найняти на роботу. 

Вибори відбулися, до кабінетів в органах міс-
цевого самоврядування прийшли нові люди. Тоді 
ми знову звернулися до Вас із проханням надісла-
ти листи до представників нової влади і запитати 
про те, як вони вирішуватимуть те, що зовсім не-
давно обіцяли, будучи у статусі кандидатів. 

Коли ми зверталися до Вас із проханням наді-
слати свої запитання, було зрозуміло: довгі роки 
розчарувань у владі зробили багатьох байдужи-
ми. Тому ми подвійно вдячні тим, хто відгукнув-
ся на наші пропозиції. Ми сумнівалися, бо ро-
зуміли: з часу проведення нашої акції «Активна 
Народна Преса» пройшло багато років. Тоді Ви 
надіслали нам майже 150 тисяч запитань. Тоб-
то із усіх читачів 24-х газет-учасників акції від-
гукнувся кожен восьмий. Однак вже за сім років 
в країні багато чого змінилося і на зміну надіям та 
сподіванням вкотре прийшло розчарування. Во-
сени минулого року наші сумніви знову були мар-
ними, оскільки лише за місяць з початку акції ми 
вже отримали майже 90 тисяч поштових та елек-
тронних листів. Ви, наші читачі, знову довели, що 
це політики можуть бути байдужими, але люди, 
громадяни – ніколи. Нині, коли ми знову зверну-
лися до Вас з новим проханням про листи ви на-
діслали їх майже 120 тисяч. Саме Ваша активність 
дала нам змогу зібрати запитання з приводу найго-
ловніших проблем, які Ви самі й назвали. Оскіль-
ки, як уже зазначалося, саме ці проблеми загадува-
лися у Ваших листах найчастіше, ми не друкуємо 
самих листів, а лише те, як вчорашні кандидати до 
органів  місцевого самоврядування намагалися ре-
агувати на означені проблеми через ЗМІ. Сьогод-
ні ми друкуємо другу вкладку проекту «Громадська 
платформа регіональної влади». В ній ми пробуємо 
показати як новообрана регіональна влада реагує 
на запитання громадян. Як і раніше, ми не комен-
туємо матеріалів ЗМІ. Стосовно того як обіцян-
ки відповідають конкретним справам робіть ви-
сновки самі.

Шановні читачі!

Знову і знову ми перевіряємо, як влада реагує на запити і звернення своїх ви-
борців. Нагадаємо: ще 2003 року ми з Вами провели акцію «Активна Народна 
Преса», спочатку запитавши про наболіле у лідерів-переможців парламентських 
перегонів, а потім і у лідерів фракцій, які утворилися у новій Верховній Раді. 2010 
року ми також разом із Вами провели акцію «Громадська Платформа Президен-
та України» - спочатку на Ваші запитання відповідали найімовірніші кандидати 
у президенти, а потім представники команди новообраного лідера держави. 
Восени минулого року ми вкотре звернулися до нашого перевіреного способу 
протестувати владу на готовність діяти суголосно запитам виборців. 

Проект підтримано Національним Фондом 

Підтримки Демократії
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СОЦІАЛЬНІ ГАРАНТІЇ

Підкажіть, будь-ласка, як можна прогодува-
ти і одягнути дитину до 3-х років на 130 грн 
на місяць з космічними цінами на все (не раху-
ючи першої допомоги , так як вона виплачуєть-
ся лише рік і то по 620 грн. щомісяця), якщо на 
дитину йде мінімум 1500 грн на місяць (підгуз-
ки, дитячі суміші, одяг, ліки і т.п.)! (Олена, Дні-
пропетровська обл.)

Як буде нараховано пенсії, якщо робочий стаж 
складає 34 роки (зараз мені 51,5 роки), влітку 2011 
магазин, в якому я працюю буде закрито і в моєму 
віці вже важко знайти роботу? (Валентина Пе-
трівна, Житомирська обл.)

25 років я пропрацювала на Півночі. Отримую пен-
сію 780 грн. Коли при нарахуванні пенсії буде вра-
ховано стаж роботи на Півночі? (Сухобрус В.С., 
61 рік, м.Яготин, Київська обл.)

Як може прожити дитина-інвалід на пен-
сію, що складає 800 гривень? (Василенко С., 
Харківська обл.)

Коли буде обіцяне підняття заробітної плати 
державним службовцям? Моя зарплата 1100 грн. і 
прожити на ці гроші неможливо. (Олександр, Ки-
ївська обл.) 

Чи можна сподіватись, що ставка молодого спеці-
аліста в школі в перспективі досягне рівня наших 
західних колег, скажімо поляків? (Стецюк А.С., 
26 років, м.Черкаси)

Чи є надія на те, що найближчим часом буде під-
вищена пенсія військовим? (Деркач М.С., Черні-
гівська обл.)

Який розмір надбавки до пенсії «Почесному до-
нору України»? (Олена Сергіївна , м.Миколаїв)

Коли будуть підвищувати пенсії усім пенсіоне-
рам, а не тільки тим, які отримують мінімаль-
ну? (Іван Петрович, 67 років, Кіровоградська 
область)

Коли вихователь з вищою освітою, працюючий 
в дитячому садку, зі стажем 20 років безперерв-
ної роботи буде отримувати гідну зарплатню? 
Коли держава зверне увагу на дошкільні закла-
ди, коли будуть виділятися кошти на ремонт, 
обладнання, заробітні плати? (Івах Л.Ю., Дні-
пропетровська обл.)

Якщо в Україні європейські ціни, то чому заро-
бітна плата не досягла європейського рівня? 
(Ленда М.І., 33 роки, м.Миколаїв)

Чому досі не виконується закон про статус ін-
валіда війни: забезпечення житлом протягом 2 
років, стовідсоткове безкоштовне медичне за-
безпечення та проїзд в усіх видах міського тран-
спорту? (Дмитренко А.С., м.Рівне)

ЗЛОЧИННІСТЬ 

(БЕЗПЕКА ЛЮДЕЙ)

Коли жінки будуть захищені державою від до-
машнього насилля? (Вікторія, 34 роки, Харків-
ська область)

Одна з проблем нашого міста Єнакієве – це над-
мірні викиди Єнакієвського металургійного за-
воду, задихаємося в прямому сенсі цього сло-
ва. Повітря настільки забруднене, що в центрі 
міста неможливо гуляти з дитиною. Керівни-
цтво підприємства не вживає ніяких заходів. 
Коли це припиниться?!? (Беляєва Н.С., 25 ро-
ків, м. Єнакієве, Донецька обл.)

Захоплююсь риболовлею вже не один рік. Але 
останнім часом знайти місце для цього стає все 
більш складніше. Скажіть чи вже все продано 
біля річок, озер? (Дороненко М., Київська обл.)

Нині маємо чимало інформації про міліцейське 
свавілля. Коли це буде вирішено і можна буде не 
боятися людей у формі? (Олександр Іванович, 
Харківська обл.)

В Сімферополі на 35% смертність малюків 
більш ніж по Україні. Зробив це інститут гео-
логорозвідки, скидаючи отруту першої катего-
рії небезпеки, ембріональний яд - ртуть до на-
вколишнього середовища - в повітря, поверхневі 
та підземні води. Скинуто більш ніж 50 т отру-
ти. Коли буде ліквідовано лігво вбивць? (Шкан-
дрій Б.О., 65 років, м.Сімферополь) 

Можновладці, їх діти-мажори продовжують 
травмувати та вбивати людей на дорогах. 
Чому вони не несуть відповідальність за скоєні 
злочини? (Сергій, 36 років, м.Київ)
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Донецький регіон

Рівненський регіон

Передвиборча програ-
ма провладної партії у Доне-
цькій області «Донбас – Євро-
пейський регіон!» спиралась 
на завдання поставлені Пре-
зидентом України, а також на 
принципи сформовані ним 
в програмі «Україна для лю-
дей». «Наша мета – перетво-
рення Донбасу на територію 
з європейським рівнем жит-
тя та створення ефективної 
влади, здатної відстоювати 
інтереси громади та кожного 
громадянина. Сильна та на-
дійна влада зможе вирішити 
нагальні проблеми людей в 

кожному населеному пункті» (програма «Донбас – Європей-
ський регіон!», Офіційний сайт Донецької обласної організа-
ції Партії Регіонів). 

Серед пріоритетів вирішення соціально-економічних 
проблем, проблем комунальної сфери та охорони здоров’я, а 
саме: підвищення протягом 5 років  середньої номінальної за-
робітної плати до 4040 грн.; ліквідація до 2015 року безробіт-
тя шляхом створення нових робочих місць; підвищення роз-
міру виплат адресної соцдопомоги при народженні дитини, 
багатодітним та молодим сім’ям; гарантування молодим спе-
ціалістам першого робочого місця; в області не залишить-
ся жодної квартири та будинку без холодної та гарячої води; 
буде проведено ремонт дахів, фасадів, під’їздів, ліфтів багато-
поверхових будинків; проведені централізовані системи во-
довідводу; створені домоуправління в усіх багатоквартирних 
будинках; всі дороги та вулиці освітлені; буде  організова-
ний регулярний вивіз сміття та встановлено сортувальні кон-
тейнери; робота комунальних служб та транспорту буде ста-
більною; покращення якості житлово-комунальних послуг; 
населення буде забезпечено якісною питною водою (рекон-
струкція каналу «Сіверський Донець - Донбас»), буде продо-
вжено реалізацію  програми переселення із старого та аварій-
ного житла, його капітального ремонту, будівництво нового 
житла; заплановано здійснення комплексу заходів, які дозво-
лять збільшити тривалість життя громадян на 5-7 років; всі 
заклади охорони здоров’я будуть забезпечені сучасним об-
ладнанням для надання медичної допомоги; буде ліквідовано 
фальсифіковані лікарські засоби; медицина буде доступною 
кожному шляхом введення системи обов’язкового медично-
го страхування; буде розгорнута пропаганда здорового об-
разу життя, особливо серед молоді, розроблені та підтри-
мані соцпрограми по боротьбі з наркоманією, алкоголізмом 
та палінням; в рамках Держпрограми по цукровому діабе-
ту все страждаючі на цю хворобу люди будуть 100% забез-
печені інсуліном, також іноземного виробництва; в кожному 
селі функціонуватиме фельдшерсько-акушерський пункт, а в 
кожному районному центрі – лікарня; протягом 5 років буде 
забезпечено достатню кількість та доступність дитячих до-
шкільних установ за рахунок їх модернізації та будівництва 
– кожна дитина матиме місце в дитячому садку, буде проведе-
но реконструкцію та будівництво нових фізкультурно-оздо-
ровчих комплексів, спортивних центрів, будівель та пощадок.

Губернатор області також засвідчував вірність ініціати-

вам Президента: «Президентом инициированы реформы. 
Мы эту идеологию исповедуем и строим механизмы реали-
зации реформ. Был создан региональный комитет по рефор-
мам.  Мы рассмотрели каждое направление нашей деятель-
ности и определили цели и задачи. Граждане региона должны 
увидеть нашу работу, оценить и подсказать, - завышаем ли мы 
задачи или, наоборот, люди должны стать участниками про-
цессов. Не стоит просто говорить о том, что надо поднимать 
заработную плату и повышать социальные гарантии. Нуж-
но инициировать инновации, которые снизят материальные 
затраты, вот за счет этого и появится возможность повысить 
зарплату. Власть, бизнес,  общественные организации и СМИ 
должны участвовать в этой работе. Самый главный наш недо-
статок в том, что мы не едины в достижении целей, которые 
перед собой ставим…Но в Донбассе стабильная политичес-
кая атмосфера, есть люди, которые умеют делать дело. И ре-
зультат нашей деятельности будет одним из лучших в Украи-
не» («Анатолій БЛИЗНЮК: «Якщо ми об’єднаємо зусилля, то 
підемо семимильними кроками», Офіційний сайт Донецької 
ОДА, 26.03.2011). 

Губернатор розповів про бачення соціально-економічного 
розвитку регіону: «По предварительным итогам социально-
экономического развития, мы будем иметь где-то 14% роста 
объемов производства в Донецкой области. Мы на 21% бу-
дем иметь рост заработной платы, реальная заработная пла-
та в этом году увеличится процентов на 8-10%, поэтому это 
серьезные плюсы, которые говорят о том, что мы не на сло-
вах, а на деле повышаем жизненный уровень наших людей. 
С другой стороны, есть инфляционные процессы: цены на 
продукты питания формируются как по объективным, так и 
субъективным принципам, которые мы, безусловно, понима-
ем и, там, где можем и имеем право регулировать, то регу-
лируем» («Анатолій БЛИЗНЮК: «Щоб змінити життя на кра-
ще, потрібно почати з себе», Офіційний сайт Донецької ОДА, 
10.12.2010).

Серед майбутніх проектів влади у регіоні губернатор та-
кож бачить наступне: «Кроме идеологии Евро-2012, в рамках 
которой идет модернизация инфраструктуры, в Донбассе ре-
ализуется глобальный проект технического перевооруже-
ния промышленности. Наши предприятия металлургичес-
кого комплекса закрывают мартеновское производство и 
переходят на выплавку стали в конверторах, ликвидиру-
ют традиционные методы разливки стали, вводят в строй 
машины непрерывного литья. Идет снижение материальных 
затрат, что позволит увеличивать заработную плату, доходы 
наших граждан и налоговые поступления в бюджет. В об-
ществе часто говорят, что власть закрывает школы или 
больницы, проводит оптимизацию. Нет. Эти меры при-
нимаются для обеспечения эффективного использования 
бюджетных средств. Пример: есть 10 школ, заполненных 
на 50%. Есть 50 миллионов гривен. Мы их распределя-
ем поровну между школами, каждая из которых на 50% 
неэффективно использует средства. Сейчас родители и педа-
гоги поставлены в такие условия: ремонт и мебель - за свои 
средства, компьютерных классов нет, удобства - во дворе, пи-
тание не организовано. Если их подобное устраивает, не во-
прос. Но существует второй вариант! Мы можем эффективно 
использовать средства. И оставить, к примеру, 8 из 10 школ. 
И платить большую зарплату обслуживающему персоналу, 
привести в порядок здание школы, кормить детей. Мы пред-

лагаем эффективнее использовать средства исключительно 
для того, чтобы улучшить условия для детей в школах, паци-
ентов - в больницах, а также повысить зарплаты учителям и 
врачам» («Анатолій БЛИЗНЮК: «Якщо ми об’єднаємо зусил-
ля, то підемо семимильними кроками», Офіційний сайт До-
нецької ОДА, 26.03.2011).

Керівник регіону також вважає, що критика владних ініці-
атив буде тільки на їх початку: «Большинство населения нега-
тивно воспринимает данную инициативу (підвищення тари-
фів на електроенергію для населення- авт.). Хотя подорожание 
– неизбежный в нынешних условиях процесс. Кроме того, госу-
дарство в этот раз не просто меняет тариф, а стимулиру-
ет население к экономному и эффективному использованию 
электроэнергии. Введение норм потребления, после превышения 
которых стоимость электроэнергии будет повышаться, – 
это стимул для того, чтобы каждый человек задумался над 
тем, как модернизировать свое домашнее хозяйство, внедряя 
на бытовом уровне энергосберегающие технологии. Взять, к 
примеру, те же энергосберегающие лампы, которые потребля-
ют намного меньше электроэнергии и дают света столько же, 
сколько привычные нам лампы. Их замена – только первый шаг 
к переменам в сознании населения, направленным на то, чтобы 
воспринимать ту или иную услугу не как что-то само собой ра-
зумеющееся, а как товар, который имеет свою цену, а значит, 
должен использоваться эффективно», («Анатолий БЛИЗНЮК: 
«Задача власти – создать равные условия…», Офіційний сайт 
Донецької ОДА, 08.02.2011).

Голова Донецької ОДА також розповів про вже реалізо-
вані проекти: «Оглядываясь на решения, принятые в послед-
нее время в области, отмечаю - они способствуют укрепле-
нию духовности в регионе. Это и поддержка семейных форм 
воспитания в регионе: недавно мы открыли  23-ий детский 
дом семейного типа. Это и приоритетное развитие первич-
ной медико-санитарной помощи, семейной медицины: ор-
ганизовали 207 учреждений такого типа. Мы возобновили 
работу межрайонных медицинских центров, создали новые 
неонатальные центры и отделения гемодиализа. Мы почти 
в 5 раз увеличили финансирование медикаментозного обес-
печения больных на амбулаторном этапе лечения, улуч-
шили условия пребывания больных в стационарах. Наши 
результаты - это и эффективная работа мобильных офисов 
социальной защиты людей, сотрудничество власти с Доне-
цкой епархией УПЦ для системной борьбы с наркоманией 
и алкоголизмом. Это финансово-организационная поддерж-
ка, муниципальные гранты для общественных организа-
ций, которые занимаются профилактикой негативных явле-
ний, патриотическим воспитанием молодёжи… У нас пятый 
год действуют центры физического воспитания «Спорт для 
всех». Кстати, в прошлом году более 300 наших спортсменов 
стали призерами международных соревнований - более трех-
сот раз государственный флаг поднимался на мировом уров-
не» («Конкретные дела», Блоґ А.Близнюка, 22.04.2011); «Этим 
летом в области уже открылось 848 учреждения оздоровле-
ния и отдыха. В целом, порядка 65% детей будут оздоровлены 
в этот сезон. Всем сиротам мы обеспечим 100% оздоровле-
ние. Помимо количественных показателей, важно и качество 
детского отдыха. Иначе говоря, детям в здравницах будет не 
только комфортно, но и интересно отдыхать, так как органи-
зации досуга мы уделяем особое внимание» («Реперные точ-
ки», Блоґ А.Близнюка, 10.06.2011).

На початку перебування на 
посаді голови області В.Берташ 
окреслив деякі першочерго-
ві заходи: «Головне - повернути 
довіру людей до влади та розро-
бити програму виходу з кризи, - 
зазначив під час свого першого 
на посту керівника області ви-
ступу Василь БЕРТАШ. - А від-
так знищити корупцію на усіх 
рівнях» («Рівненщиною керува-
тиме Василь Берташ», Рівне Ра-
курс, 25.03.2010). Через 100 днів 
перебування на посаді губер-
натор пообіцяв підтримку ін-
весторам та розповів про деякі 
здобутки: «Сприяти кожному 

інвесторові, що вкладає чи вкладатиме кошти в економіку Рів-
ненщини, пообіцяв голова облдержадміністрації Василь Бер-
таш на прес-конференції у вівторок з нагоди ста днів перебу-
вання на посаді. Головними досягненнями він назвав зростання 
промислового виробництва в області, збільшення надходжень 
до бюджетів усіх рівнів та пожвавлення діалогу з місцевими 
підприємствами та інвесторами. Натомість турбує очільника 
Рівненщини велика кількість скарг на правоохоронні органи, 
рішення судів та бездіяльність чиновників місцевих органів ви-
конавчої влади… Голова облдержадміністрації запевняє, що з 1 
липня надання першої невідкладної медичної допомоги в ме-
дзакладах Рівненщини повинно бути безкоштовним. У відпо-
відь на закид, що на виконання такої обіцянки немає достатньо 
коштів, Василь Берташ запевнив, що для закупівлі необхідного 
асортименту ліків цілком вистачило б тих грошей, які лікарні 
зібрали на своїх рахунках як благодійні внески. Голова облдер-
жадміністрації озвучив суму в 32 мільйони гривень — у той час, 
як для виконання обіцянки влади потрібно, за його словами, 17 
мільйонів» («Василь Берташ: Інвесторів носитиму на руках, а 
підлеглим не переставлятиму ноги», ОГО, 02.07.2010).

План соціально-економічного розвитку регіону на 2011 рік 
містив наступні основні цілі розвитку: забезпечення економіч-
ного зростання у господарському комплексі області, стабільне 
функціонування соціальної та гуманітарної сфер; поліпшення біз-
нес-клімату та створення сприятливих умов для надходження ін-
вестицій; підвищення стандартів життя громадян області. Серед 
пріоритетних завдань було зазначено: будівництво, реконструк-
ція та капітальний ремонт загальноосвітніх навчальних закладів 
за новітніми технологіями (модульні конструкції); реконструк-
ція та ремонт сільських доріг та вулиць; забезпечення безперебій-
ного енергопостачання сільських населених пунктів області; мо-
дернізація та технічне переоснащення житлово-комунального 
господарства; запровадження ефективних форм обслуговуван-

ня житлового фонду; підвищення якості та доступності освітніх 
та медичних послуг; підтримання належних стандартів життя на-
селення та вирішення проблем зайнятості населення («Програма 
економічного та соціального розвитку Рівненської області на 2011 
рік», Офіційний сайт Рівненської ОДА).

Якими ж були результати роботи нового керівника області че-
рез рік: «Перший рік на посаді голови облдержадміністрації Ва-
силь Берташ назвав стартовим. Своїми здобутками на підсумко-
вій прес-конференції не хизувався, лише зауважив, що об’єктивна 
оцінка зробленого - за жителями Рівненщини. Втім, визнає, що 
головне - вдалося, адже його команда визначилася з проблемами 
кожної громади. За перший рік вже знайшли шляхи їх вирішен-
ня. Тож надалі завдання не змінюватимуть, а отже будуватимуть 
школи, спортзали та дитсадки, ремонтуватимуть дороги, турбу-
ватимуться про ветеранів і молодь, працюватимуть над створен-
ням робочих місць, підтримуватимуть аграріїв, допомагатимуть 
шукати закордонних партнерів для місцевих бізнесменів. Надо-
лужувати доведеться і з іноземними інвестиціями, яких за пер-
ший рік було менше, ніж хотілося б.  - Вперше за багато років 
область має стратегічний план розбудови краю - концепцію 
сталого розвитку регіону “Західна брама”, - розповідає голова 
Рівненської ОДА Василь БЕРТАШ. - Це курс на те, як зроби-
ти Рівненщину привабливою для інвесторів і туристів. А роз-
кривши потенціал регіону сповна, вдасться створити нові ро-
бочі місця, збільшити надходження до бюджету, а отже вивести 
область з числа дотаційних. Тоді ж будуть гроші для вирішення 
усіх наболілих проблем, які озвучують краяни, звертаючись на 
особистий прийом до мене та моїх заступників, а також на гаря-
чу телефонну лінію. Ми аналізуємо скарги і знаємо, що потріб-
но для людей першочергово. А це виплата заборгованої зарп-
лати, грошової допомоги для матерів-героїнь, запровадження 
безкоштовної невідкладної медичної допомоги та вирішен-
ня пільгового перевезення дітей із багатодітних родин. Не за-
лишаться без уваги й ветерани Рівненщини, наголосив голова 
облдержадміністрації. Як мінімум, планку, підняту в Рік Вете-
рана, в області триматимуть. Торік для пільговиків відкрили су-
часну медичну базу, аналогів якій немає в жодній області. У но-
возбудованому чотириповерховому фізіотерапевтичному корпусі 
Клеванського госпіталю пацієнтам пропонують альтернативу ме-
дикаментозній терапії - комплекс водних процедур та допоміжні 
методи лікування. А цьогоріч знову збільшили видатки на харчу-
вання, лікування та зубопротезування. Також в аптеках краю про-
довжили дію десятивідсоткових знижок для всіх ветеранів» («Рік 
Берташа: оцінку поставлять люди», Рівне Ракурс, 24.03.2011).

Щодо боротьби з корупцією, означеною на початку роботи 
В.Берташем, можна відзначити наступне: «Органами прокурату-
ри закінчено провадженням 215 кримінальних справ, з яких до 
суду з обвинувальним висновком направлено 214, у тому числі 39 
- про злочини у бюджетній сфері, 17 – з питань земельних пра-
вовідносин. Скеровано до суду 14 кримінальних справ про хабар-

ництво та 42 - з ознаками корупційних діянь. У ході досудового 
слідства відшкодовано 67,4% заподіяних злочинами збитків. Ор-
ганами виконавчої влади області спільно з правоохоронними ор-
ганами вживаються заходи щодо викриття протиправних схем, а 
саме: використання бюджетних коштів, зміни цільового призна-
чення земель, їх незаконного надання в оренду або відчуження, 
вчинення інших правопорушень у земельній сфері, незаконного 
розподілу бюджетних коштів під час здійснення закупівель за 
державні кошти товарів, робіт та послуг шляхом недотриман-
ня вимог щодо процедури проведення та прозорості тендерів. 
З метою забезпечення відкритості та прозорості в роботі орга-
ну приватизації, в регіональному відділенні Фонду державного 
майна України по Рівненській області організовано належний 
контроль за переходом права власності на контрольні паке-
ти акцій відкритих акціонерних товариств, створених у проце-
сі приватизації. Забезпечується висвітлення в засобах масової 
інформації стану функціонування фондового ринку області та 
ходу приватизації об’єктів державної власності, зокрема в цен-
тральній та місцевій пресі публікуються переліки об’єктів, які 
підлягають приватизації, та інформація про умови їх прода-
жу. Управлінням державної служби Головдержслужби України 
в Рівненській  області запроваджено кожного другого четвер-
га місяця з 11 до 13 години на базі управління проведення пря-
мої телефонної лінії “Суспільство проти корупції“» (Інформація 
про хід виконання розпорядження голови облдержадміністра-
ції «Про План спільних заходів органів державної влади і право-
охоронних органів щодо посилення протидії корупції в облас-
ті», Офіційний сайт Рівненської ОДА). 

Реалізується в області й Програма реформування та розви-
тку ЖКГ: «На виконання заходів програми в області проводиться 
робота щодо демонополізації сфери обслуговування житлового 
фонду. В області створено та функціонує 250 об’єднань співвлас-
ників багатоквартирних будинків, які обслуговують 290 житло-
вих будинків. До обслуговування житлового фонду залучено 14 
приватних підприємств, які обслуговують 136 будинків, загаль-
ною площею 548,4 тис.кв.м. Найбільша кількість об’єднань спів-
власників – 94 - створена в обласному центрі. Із загальної кіль-
кості зазначених об’єднань 16 створено у поточному році. У місті 
Рівне створено відділ реформування житлово-комунального гос-
подарства та тарифної політики при управлінні житлово-кому-
нального господарства Рівненського міськвиконкому, який за-
ймається питаннями   створення ОСББ  та співпраці з ними, а 
також надає підтримку в організації управління та експлуатації. 
Протягом І півріччя 2011 року в області за кошти місцевих бю-
джетів було проведено капітальний ремонт 114 ліфтів та модер-
нізацію 4 ліфтів на суму 1302,6 тис.грн., а також виконані роботи 
по капітальному ремонту житлових будинків на суму 2750,3 тис.
грн.» («Інформація про виконання у 2011 році заходів Програми 
реформування та розвитку житлово-комунального господарства 
Рівненської області», Офіційний сайт Рівненської ОДА).

Коли припиниться незаконний ви-
руб дерев у лісах, парках та запо-
відних зонах? (Ганна Миколаївна, 
Київська обл.) 

КОРУПЦІЯ 

(СУДОВА РЕФОРМА, 

ЗЛОЧИН І КАРА, 

БЕЗКАРНІСТЬ)

Чи планується повторити вдалий 
досвід Грузії щодо реорганізації Мі-
ністерства внутрішніх справ та 
відповідних підрозділів? (Сергій, 
33 роки, Дніпропетровська обл.)

Коли у нас з’явиться незалежна 
від влади судова система? (Павло, 
м.Львів)

Чи будуть в Україні переглянуті 
справи довічно ув’язнених та ви-
несені справедливі міри покарання? 
(Ісаєв М.М., Донецька обл.)

Хабар за технічний огляд 400 гри-
вень. За здачу екзаменів водія 200 
доларів. Назвіть будь-ласка го-
ловних акціонерів торгівельно-
го комплексу під назвою «ДАІ» або 
термін закриття цього «торгі-
вельного» закладу. З повагою та 
без будь яких надій автовласник. 
(Лисенко Ф.Г., м.Київ)

ЖЕКи - не надають послуги. Нині 
суджусь. Суди вірять на слово 
ЖЕКам та не беруть до уваги за-
кони, документи підписані більш 
ніж 1/3 мешканців. Люди вже не 
вірять, що можливі зміни. Чи 
дано розпорядження суддям будь 
що, але не ухвалювати рішень на 
користь споживачів? Якщо ні, то 
як боротися зі зговором суддів? 
Чи передбачена судова реформа і 
як вона буде гарантувати спра-
ведливість (прозорість) рішень? 
(Роман Миколайович, Полтав-
ська обл.)

Будь-ласка, відмініть техо-
гляд особистого автотранспор-
ту. В 2010 році мусив заплати-
ти, окрім обов’язкових платежів, 
«мзду» - 450 грн. (Низькодубов 
А.Н., Луганська обл.)

Скажіть будь-ласка, чи буде і 
надалі погіршуватися ситуа-
ція зі свавіллям української су-
дової  системи? Коли українські 
суди  перестануть бути теа-
трами абсурду? (Олексій, Київ-
ська обл.)

Чому не є можливим укомплекту-
вати штат суддів Львівського 
апеляційного адміністративного 
суду, щоб громадянам не доводи-
лося чекати розгляду справ рока-
ми, що є грубим порушенням за-
конодавства України? (Боднар 
І.В., 46 років, м.Мукачево, За-
карпатська обл.)

Корупція в судах росте в гео-
метричній прогресії. Хабарі бе-
руться все в більших сумах, рі-
шення виносяться замовні, які 
за телефонними дзвінками про-
пускають і апеляційні, і касацій-
ні суди. Корупція в усіх сферах 
життя. Люди реально боять-
ся за майбутнє. Закони не діють 
і не будуть діяти, доки на це не 
буде команди Генпрокурора згори. 
Що надалі думає робити коман-
да Президента для реального ви-
корінення корупції? (Олександр, 
32 роки, Вінницька обл.)

Я працюю на Могилів-Поділь-
ському ринку. Законом України 
було скасовано ринковий збір, але 
міський голова Бровко П.П. про-
довжує збирати гроші називаю-
чи це «необхідними платежами»! 
Тим самим порушуючи мої права 
та права моїх колег. Коли це при-
пинеться? (Стахів А.В., 28 ро-
ків, м. Могилів-Подільський, Ві-
нницька обл.)

Рівень злочинності за 2010 рік 
зріс на 30% у порівняні до 2009 
року (статистичні дані). Чи 
пов’язане зростання з погіршен-
ням соціально-економічного ста-
новища української націїї? Чи є 
інші причини для такого вибуху 
злочинності, особливо серед мо-
лоді? (Сергій Миколайович, 50 
років, Горловка, Донецька обл.)

КОМУНАЛЬНА СФЕРА 

(ЯКІСТЬ, 

А. Близнюк,

голова Донецької ОДА

В. Берташ,

голова Рівне ької ОДАнс
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Голова Сумської держад-
міністрації Ю.Чмирь ще під 
час перших місяців перебу-
вання на посаді наголошу-
вав на готовності виконува-
ти зобов’язання, взяті на себе 
провладною партією: «Сьо-
годні Партія Регіонів над-
звичайно потужна політич-
на сила, здатна вирішувати 
будь-які завдання. Ми пока-
зали, що готові брати на себе 
зобов’язання і рішуче їх ви-
конувати на благо суспільства 
і кожної родини. За п’ять мі-
сяців перебування при владі 
своїми діями і конструктив-

ними підходами до вирішення проблем, ми довели, що вико-
нуємо свої обіцянки і надалі будемо працювати в такому про-
дуктивному напрямку, щоб наша область лише розвивалася 
і зміцнювалася, – наголосив Юрій Чмирь. – За такий корот-
кий період нам вдалося вдихнути життя в економіку та про-
мисловість регіону, не залишили без уваги і сумський спорт, 
торкнулися аграрного сектору, де проводимо політику укла-
дання соціально-економічних договорів, що дозволить роз-
виватися сільській місцевості, відновили роботу двох цукро-
вих заводів. Зараз ми робимо все можливе, аби поліпшити 
інвестиційний клімат області і залучити партнерів. Але най-
головніше, за ініціативи Президента України Віктора ЯНУ-
КОВИЧА, ми випрацювали надзвичайно важливий документ 
для подальшого розвитку регіону – стратегію соціально-
економічного розвитку Сумської області «Нова Сумщина - 
2015». У цьому документі викладені шляхи та механізми ви-
ходу Сумщини на якісно новий рівень.» («Сумщина отримала 
концепцію розвитку», 21.08.2010, Офіційний сайт Сумської 
обласної організації Партії регіонів). 

Підбиваючи підсумки першого року реалізації  на  Сум-
щині Програми Президента України «Україна для людей», гу-
бернатор відмітив формування Президентом  дієвої команди, 
яка здатна втілювати ініціативи, спрямовані на покращен-
ня життя всіх і кожного. На його переконання, реформи, іні-
ційовані главою держави  у багатьох галузях, мають на меті 
всебічно покращити ситуацію в країні. Щодо здобутків, яких 
вдалося досягти реалізуючи програму розвитку «Нова Сум-
щина - 2015»: «В активі нової влади  -   відновлення виробни-
чого потенціалу: беззбиткове виробництво ВАТ «Сумихімп-
ром»; підписання Протоколу про співпрацю з ВАТ «СНВО ім. 

Фрунзе», яке сьогодні отримало портфель замовлень; відро-
дження цукрової галузі; залученню інвестицій в економіку 
області, чому сприяло запровадження «єдиного інвестицій-
ного вікна»…Знаковими подіями в галузі охорони здоров’я 
губернатор  назвав введення в експлуатацію І черги  облас-
ного психоневрологічного диспансеру та створення на базі 
обласного центру акушерства, гінекології та репродуктоло-
гії обласного перинатального центру…«За короткий час, ми 
довели, що нові підходи та механізми в роботі чинної влади 
є дієвими, здатними перетворити Сумську область на квіту-
чу, комфорту для життя, навчання та відпочинку територію», 
– резюмував Юрій Чмирь» («Юрій ЧМИРЬ: «Ми здатні пе-
ретворити Сумщину на заможний, комфортний для жит-
тя, навчання та відпочинку регіон»», Офіційний сайт 
Сумської ОДА, 24.02.2011); «Сумщина готова до весняно-
польових робіт. Аграрії забезпечені насіннєвим матеріа-
лом, засобами захисту рослин, пально-мастильними ма-
теріалами», – наголосив Юрій Чмирь. Він повідомив, що у 
цьому році заплановано збільшити посівні площі цукро-
вого буряку, гречки та інших сільськогосподарських куль-
тур… На переконання Юрія Чмиря, ще одним кроком до 
модернізації медичної галузі області стало відкриття ді-
агностичного центру у міста Шостка. «Виконуючи заса-
ди Програми Президента Віктора ЯНУКОВИЧА «Україна 
для людей»,  ми реформуємо медичну галузь, роблячи ак-
цент на технічному переоснащенні закладів системи охо-
рони здоров’я», – наголосив керівник Сумщини» («Юрій 
ЧМИРЬ: «Розвиток Сумщини в контексті загальнодержав-
них реформ дає підстави для позитивних очікувань», Офі-
ційний сайт Сумської ОДА, 14.03.2011). Губернатор також 
неодноразово зазначав, що при призначенні його керів-
ником регіону Президент України поставив перед ним за-
вдання зробити область конкурентоздатною: «Відповідно 
до цього за мету своєї роботи  я поставив виведення  ре-
гіону на передові позиції в державі, створення гідних умов 
життя для людей», - зазначив Юрій Чмирь. Він нагадав, що 
основними напрямками роботи ОДА, які сформувалися  
у програму розвитку регіону «Нова Сумщина-2015», були 
визначені підтримка бюджетоутворюючих підприємств,  
залучення до області інвестицій, поліпшення ситуації на 
селі та розвиток соціальної сфери. За словами Юрія Чмиря, 
за рік роботи очолюваної ним владної команди  за кожним 
з цих напрямків досягнуто цілого ряду позитивних резуль-
татів» (Юрій Чмирь: «Моя мета – вивести регіон на передо-
ві позиції в державі», Шостка.info, 18.04.2011). 

Щодо соціально-економічних показників розвитку 
регіону, то звітуючи за перший квартал 2011р. губерна-

тор зазначив: «Ми по всіх напрямках намагаємось бути 
першими…В рейтингу регіонів України Сумська область 
за три місяці 2011 року піднялась з 26-ї на 13-у сходин-
ку. За динамікою залучення прямих іноземних інвестицій 
вийшла на першу позицію, посіла 8 місце за збільшенням 
доходів місцевих бюджетів, піднялася з 23 на 18 місце за 
темпами зростання внутрішнього валового продукту, зве-
дений бюджет області отримав від підприємств близько 17 
млн. грн., що на 86% більше, ніж за відповідний період ми-
нулого року», - повідомив Юрій Чмирь. За його словами, 
область також стала третьою – за темпами скорочення за-
боргованості з виплати заробітної плати. Борги працівни-
кам економічно активних підприємств зменшено майже на 
45% проти початку цього року. Презентація області в Аме-
риканській Торговельній Палаті, очікувані візити в Суми 
послів  на День Європи, відчутне пожвавлення інтересу 
іноземних і вітчизняних інвесторів до нашої області, наре-
шті проведення фінального матчу на Кубок України з фут-
болу на «Ювілейному», свідчать про те, що Сумщина по-
збувається статусу депресивного регіону і поступово стає 
конкурентоспроможним регіоном, авторитет якого зрос-
тає», - заявив  губернатор і підсумував – «Нам треба руха-
тися далі. Головне, щоб ці зміни відчували люди» («Пере-
будова й прискорення», Сумський інформаційний портал 
XPRESS, 18.05.2011).

Під час зустрічі з керівником держави голова Сумської 
ОДА доповів про деякі майбутні плани: ««Напередодні на-
шої сьогоднішньої зустрічі я звертався до Президента і отри-
мав повну підтримку у питанні добудови найсучаснішої лі-
карні в місті Охтирка», - сказав Ю. Чмирь. За його словами, 
медичний заклад буде забезпечений не лише високоякіс-
ним лікувальним, а й діагностичним обладнанням. Губерна-
тор також повідомив, що у Сумах мешканці міста та області 
вже кілька місяців мають можливість користуватися сучас-
ними діагностичним центром, відділенням неврології та ін-
шими перевагами ще однієї новоспорудженої лікарні. Довго-
буд чекав свого часу понад 19 років, а торік, за дорученням 
Президента, Кабмін виділив кошти на завершення будівни-
цтва. Губернатор Сумщини наголосив: позитивні зміни у сис-
темі охорони здоров’я регіону відбуваються в руслі започат-
кованого Главою держави глобального реформування країни. 
«Впроваджується на практиці модернізація медицини нашої 
країни. Безпосередньо на території Сумської області ми мо-
жемо бачити конкретні результати цього процесу, ініційова-
ного Президентом», – сказав керівник регіону» («Головний 
регіонал області зустрівся з Президентом України», Офіцій-
ний сайт Сумської обласної партії регіонів, 19.05.2011).

У своїй програмі «Оновле-
на Херсонщина разом з Пре-
зидентом», окрім планів еко-
номічного розвитку області 
було проголошено - ство-
рення 37 тис. нових робочих 
місць до кінця 2012 р.; разом 
зі зростанням заробітної пла-
ти, до кінця 2010 р., добити-
ся повного погашення забор-
гованості по заробітній платі 
на підприємствах, які здійсню-
ють активну діяльність; продо-
вжувати реконструкцію місь-
ких каналізаційних колекторів, 
ремонт доріг, повномасштабне 
освітлення населених пунк-

тів; взяти під контроль відновлення ліфтового господарства, 
освітлення та ремонт під’їздів; забезпечити фінансування та 
проведення капітального ремонту 142 сільських медичних 
установ; приділити особливу увагу заходам щодо боротьби з 
розповсюдженням туберкульозу, СНІДу, а також на розши-
рення мережі медичних установ, особливо у сільській місце-
вості. Також хотілося б підкреслити наступний пункт з плану 
дій програми «Кожному працездатному мешканцю області – 
гідну роботу, пенсіонеру – повноцінну пенсію та можливість 
продовжувати, за його бажанням, трудову діяльність» (про-
грама «Оновлена Херсонщина разом з Президентом», Офі-
ційний сайт Херсонської обласної  організації Партії Регіо-
нів - 01.10.2010). 

 М.Костяк за час свого перебування на посаді голови 
ОДА неодноразово засвідчував підтримку ініціатив та кур-
су Президента країни: «Вчора з робочим візитом на Хер-
сонщині перебував Президент України Віктор Янукович, 
який прийшов до влади із гаслом «Україна для людей». Од-
нозначно до кінця року ми виповнимо всі ті обов’язки, які 
взяв на себе Президент, Кабінет Міністрів, обласна держав-
на адміністрація», - зазначив голова обласної державної ад-
міністрації Микола Костяк» (Микола Костяк: «Ми виконаємо 
всі обіцянки, які взяла на себе держава», Херсонская правда, 
13.02.2011); «Сьогодні є бачення у всіх напрямках, відчуває-
мо і бачио, що ми багато чого можемо зробити по кожному 
напрямку, але треба поступово в цьому плані відпрацьовува-
ти всім фахівцям, всіх рівнів. Однозначно реформи в держа-
ві йдуть, без цих реформ практично не можливо було. Пер-
ша реформа – адміністративна. Вона болюча, ми знаємо, що 
таке, коли люди працювали в різних напрямках і практично 
50% в органах центральної влади скорочено. Потрібно було 
це робити чи ні? Я думаю, що потрібно, тому що багато сьо-
годні контролюючих організацій, які тільки давали вказівки, 
але нічим практично не допомагали. Скажіть це боляче про-
йшло чи не боляче? Звичайно для тих людей, яких скоротили 
– боляче. Друга реформа – це бюджетний кодекс, який при-
йнятий. Теж було непорозуміння, але він дає свій поштовх, 
щоб напрацювання в бюджетній сфері були більш прозорі, 
вони повинні запрацювати. Буде і Пенсійна реформа, болю-
че це для людей? Болюче, тому що не все до кінця зрозуміло, 
чим в подальшому воно буде краще. Тобто, сьогодні і збіль-
шенні ціни (підняття цін на послуги з водопостачання та вар-
тості електроенергії для населення – авт.), збільшено не тіль-
ки в нашій державі, це збільшення відбувається навіть в тих 
державах, що мають основні енергоносії – нафту, газ. Треба 
сьогодні по великому рахунку упорядкувати по всіх напрям-

ках, ми ж бачимо як ми не по-господарські підходимо, не ви-
користовуємо теплозабезпечення, інші напрямки. Є над чим 
працювати і, крім того, ми повинні використовувати природ-
но-кліматичні умови, втілювати у життя сонячні енергетику, 
вітрову енергетику. Тобто в цьому плані треба працювати для 
того, щоб вишуковувати можливості для зменшення тиску на 
людей. Щоб там не говорили, заробітна плата в нашій дер-
жаві не така висока, як в європейський державах, але я ду-
маю поступово, однозначно все впорядкується. І так, як сьо-
годні налаштований Президент України – Віктор Федорович 
Янукович, він взяв на себе відповідальність, і відчуває що за 
2-3 роки прийде стабільність, буде краще життя і в нашій об-
ласті, і в цілому в нашій державі» (програма «Регіональний 
сектор» ОДТРК «Скіфія», 28.02.2011); «Подытоживая сказан-
ное, можно сделать главный вывод - у нас есть общее виде-
ние того, как будет развиваться страна и Херсонщина. Мы 
четко осознаем необходимость реформирования всех сфер 
жизнедеятельности Украины. Без таких изменений движе-
ние вперед не будет возможным. Именно такие инициативы, 
комплекс системных социально-экономических реформ, 
предложил обществу Президент Украины Виктор Янукович. 
То, насколько успешно они будут реализованы зависит от 
каждого. Объединение усилий власти, представителей всех 
отраслей экономики, гуманитарной сферы и общественности 
- вот залог развития и процветания Украины и Таврического 
края!», підкреслив М.Костяк» («Вчера на круглом столе руко-
водство области, журналисты и общественность обсуждали 
первый год правления В. Януковича и его команды», Херсон-
ская правда, 25.02.2011). 

Більше інформації про зміни соціально-економічного 
життя області, вирішення проблем ЖКГ, охорони здоров’я 
тощо, можна дізнатися з офіційного сайту Херсонської ОДА: 
«Станом на 01.01.2011 р. 32387 сімей області користуються 
безготівковою субсидією на житлово-комунальні послуги. 
Загальна сума нарахованих субсидій на оплату послуг скла-
ла 14,4 млн грн. Субсидії готівкою призначено 13528 сім’ям 
на загальну суму 6,2 млн грн. Отримали цю допомогу 11430 
сімей на загальну суму 5,1 млн грн. Крім того, за 2010р. при-
значено соціальну допомогу на 388 дітей із 17 будинків сі-
мейного типу та 134 прийомних сімей. Загальна сума виплат 
становить – 10,4 млн. грн. За 2010р. призначено державну 
допомогу сім’ям з дітьми, соціальну допомогу малозабез-
печеним сім’ям, інвалідам з дитинства та дітям-інвалідам 
на суму 571,7 млн. грн. Заборгованості з виплати держав-
них допомог в області немає. В області 39,4 тис. непрацез-
датних громадян, з них 11,3 тис. потребують обслугову-
вання вдома. Для забезпечення непрацездатних громадян 
кваліфікованим доглядом та увагою, в кожному районі об-
ласті створено територіальні центри по обслуговуванню 
одиноких непрацездатних громадян та інвалідів. 27 відді-
лень соціальної допомоги вдома, де працює 889 соціальних 
працівників та робітників, обслуговують 7,7 тис. одиноких 
непрацездатних громадян та інвалідів…

В області поліпшено доступність населення до лабо-
раторного (аналіз крові загальний, аналіз крові на цу-
кор та аналіз сечі), інструментального (ультразвукового, 
флюорографічного, електрокардіографічного та рентге-
нологічного) обстежень. Рішенням сесії обласної ради від 
14.05.2010р. затверджено зміни у діючій обласній міжга-
лузевій комплексній програмі «Здоров’я нації» на 2002-
2011р.р. та передбачено в обласному бюджеті на 2010 рік 
4,0 млн грн.. Починаючи з 01.07.2010р. лікувально-про-
філактичними закладами області розпочато безкоштовне 

проведення діагностичного обстеження населення. Також 
по вищезазначеній програмі у поточному році передбаче-
ні кошти на придбання житла медичним працівникам на 
загальну суму 995 тис. грн.. Зазначені заходи планується 
продовжити в 2011р.. Бюджетні призначення на охорону 
здоров’я зросли на 21,1% порівняно з  2009р. Відповідно 
збільшилися (+25,1%) планові витрати в розрахунку на 1 
мешканця і склали 700,8 грн. …У лікувальних закладах об-
ласті впроваджуються нові високотехнологічні методи лі-
кування. На виконання розпорядження голови обласної 
державної адміністрації від 30.08.2010р. «Про профілак-
тичні медичні огляди учнів загальноосвітніх навчальних 
закладів області» в області організовано профілактичні 
медичні огляди дітей шкільного віку. Відповідно до існую-
чих законодавчих документів профілактичні медичні огля-
ди учнів загальноосвітніх навчальних закладів проводили-
ся в присутності батьків або їх законних представників з 
обов’язковим лабораторним обстеженням, визначенням 
гостроти зору, слуху, постави… Постійно поліпшується 
матеріально-технічна база лікувально-профілактичних за-
кладів. У січні 2011р. відкрито хірургічний корпус Берис-
лавської ЦРЛ. З метою надання спеціалізованої допомоги 
хворим з хронічною нирковою недостатністю, наближен-
ня даного виду медичної допомоги до мешканців віддале-
них районів області 26.10.2010р. відкрито філію відділення 
гемодіалізу Херсонського обласного госпіталю на базі Ка-
ховської ЦРЛ…В області створено 7 мобільних міжрайон-
них флюороцентрів для ретельного обстеження сільських 
мешканців віддалених районів та населених пунктів. Збе-
режено мережу закладів охорони здоров’я області. Усі села 
з кількістю мешканців понад 1000 осіб мають медичні за-
клади. Галузь реформується на засадах сімейної медицини 
Загальна кількість закладів на засадах сімейної медицини 
в області склала 105. В лютому 2011р. в дитячій обласній 
клінічній лікарні відбулася урочиста передача відеоосна-
щення загальною сумою 70 тис. грн. для проведення он-
лайн консультацій, придбаного за кошти благодійної акції 
25.09.2010р.  «Пробіг з вірою в серце» та Фонду Допомоги 
та розвитку дітям Чорнобиля. Відеообладнання дозволить 
обласній дитячій клінічній лікарні проводити телеконсуль-
тації з найкращими кардіологами та кардіохірургами Укра-
їни, що, в свою чергу значно підвищує шанси на одужання 
малюків…

Завдяки планомірним дієвим заходам обласної державної 
адміністрації спостерігалася тенденція щодо поліпшення ряду 
показників у сфері житлово-комунального господарства облас-
ті. Так, починаючи з липня, мешканці Шуменського мікрорайо-
ну переведені на цілодобове водопостачання. На водопровідній 
насосній станції № 3, що забезпечує подачу води у розподіль-
чі мережі Шуменського мікрорайону впроваджено інновацій-
ну систему знезараження води гіпохлоритом натрію замість 
рідкого хлору…Згідно з Угодою щодо регіонального розвитку 
Херсонської області між Кабінетом Міністрів України та Хер-
сонською обласною радою для вирішення питання стосовно за-
безпечення питною водою мешканців населених пунктах, що 
користуються привізною водою, передбачено кошти на загаль-
ну суму 27,0 млн грн., на будівництво нових житлових будин-
ків для відселення жителів аварійних будинків «гнучкої» кон-
струкції – 60,0млн грн. …Поліпшили житлово-побутові умови  
780 сімей, у тому числі за рахунок газопостачання 730 сімей» 
(«Стан реалізації ініціатив та програми Президента України 
В.Ф.Януковича «Україна для людей» в Херсонській області», 
Офіційний сайт Херсонської ОДА).

НЕВІДПОВІДНІСТЬ 

ЦІНАМ, РЕФОРМИ У 

САМІЙ СТРУКТУРІ)

Скажіть нащо нам ЖЕКи і вся ця 
вертикаль комунального госпо-
дарства, коли все одно фактич-
но мешканці утримують будин-
ки за свій кошт. За що платить 
кожна квартира понад 200 гри-
вен щомісячно. А ще грозять 
підвищити тарифи. За що?! 
(Булига В. М., 59 років,  м. Дні-
пропетровськ) 

Вже тривалий час ми не можемо 
отримати відповідь чому в міс-
ті Первомайську Миколаївської 
області тарифи на холодну воду 
надзвичайно високі у порівнянні 
з іншими містами та областя-
ми. На сьогоднішній день тариф 
на холодну воду становить 9,67 
грн., при цьому міський водоканал 
готує зміни тарифів до 15 грн. На 
якій підставі, і як можна прослід-
кувати таке «ціноутворення», 
що на нього впливає? (Олександр, 
Миколаївська область) 

До яких пір буде подорожчання 
газу і електроенергії? (Степанен-
ко В.П., 63 роки,  Херсонська 
область )

Чому Добровська міська рада ні-
чого не робить для людей: не 
вирішує питання по газифі-
кації, забезпеченню водою, до-
рогами? (Бєдієва З.Р., 60 років, 
с.Андрусове, АР Крим) 

Моя родина мешкає в смт. При-
морське, Феодосійського райо-
ну з 1982 року. Вода подаєть-
ся погодинно – 6-7 годин на добу, 
а в літній період у нас може не 
бути води 3-6 діб. Звертали-
ся до прокуратури, але марно. 
(Меленчук О.В., м.Феодосія)

Ми неодноразово зверталися до 
ЖЕКу-109 та по гарячій лінії до 
заступника голови КМДА А Ма-
зурчака щодо наступного пи-
тання: одною зі складових кому-
нальних послуг в нашому будинку 
є обслуговування протипожежної 
системи. Але ніхто цю систему 
показати не може (вона відсут-
ня, зламана). Але її систематично 
«обслуговують», перераховують 
кошти, штрафують керівника 
ЖЕКу, якщо він покаже що її не іс-
нує. Що робити? (Клімов С.Д., 
60 років, м.Київ) 

Коли буде відселення із соцміс-
течка, де залишилося 5-6 домів 
(ЖКХ не прибирають прибудин-
кову територію, світла зовсім 
немає, будинки знаходяться в 
аварійному стані)? (Антоніна, 
Миколаївна, 54 роки)

У зв’язку з відсутністю постій-
ного гарячого водопостачання, 
вимушений користуватися елек-
тронагрівачем. Витрати елек-
троенергії зросли на 2/3, за це 
треба платити. Я інвалід І гру-
пи, чому я маю так надмірно 
платити за невеликий шмато-
чок благ цивілізації? (Гайсин В.І., 
м.Миколаїв) 

Коли в нашій країні буде вирі-
шено питання з облаштуван-
ням пандусів. Багато інвалі-
дів, які пересуваються на візках 
не мають можливості вийти 
з будинків? (Тищенко Л.С., 
м.Запоріжжя)

Чому піднімають тарифи на по-
слуги ЖКГ, нараховують пеню, а 
відповідальність за ненадані або 
неякісно надані послуги ніхто не 
несе. Населення сплачує за послу-
ги на рівні 70-80%, керівники ЖЕ-
Ків купують автомобілі за ти-
сячі доларів. Ми платимо гроші, 
керівники ЖЕКів не несуть від-
повідальності, а тільки поліп-
шують свій матеріальний стан. 
Коли це зміниться? (Суркова 
Р.В., м.Дніпродзержинськ, Дні-
пропетровська обл.)

ОХОРОНА ЗДОРОВ’Я

Я інвалід дитинства, 2-група, хво-
рію на гемофілію з трьох років. 
Для лікування мені потрібен фак-
тор згортання крові, якого, на 
жаль, наша країна не виробляє і 
не закуповує для нас, гемофіліків. 
Влада нам обіціла, що буде тендер 
і фактора буде достатньо, але то 

Ю. Чмирь,

голова Сумської ОДА

М. Костяк,

голова Херсонської ОДА
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Черкаський регіон

Чернівецький регіон

«Будуємо нову Черкащину 
разом з Президентом України» 
– це програма-відповідь на най-
гостріші проблеми, що форму-
валися роками в області і стали 
хронічними, вона містить в собі 
конкретні шляхи виходу з кризи, 
шляхи покращення життя меш-
канців регіону, запевняв гу-
бернатор Черкаської області 
Сергій Тулуб. Серед основних 
напрямків програми «Будує-
мо нову Черкащину» на 2011-
2015 р.р. було визначено на-
ступне: посилення боротьби 
із корупцією, як одним з осно-

вних джерел бідності населення; добудова в І кварталі 2011 
році першої черги обласної дитячої лікарні європейсько-
го рівня на 300 місць та поліклініки на 240 відвідувань на 
добу; будівництво сміттєпереробного заводу до 2013 року 
у місті Черкаси; виконання обласної програми реформу-
вання та розвитку житлово-комунального господарства 
2010-2014; розробка та реалізація державної екологічної 
програми «Чистий Дніпро»; виконання програми «Питна 
вода Черкащини»; газифікація 260 сіл області; забезпечен-
ня доступним житлом сільських працівників медицини та 
освіти; додаткове надання за рахунок місцевих бюджетів 
додаткових соціальних пільг на оплату житлово-комунальних 
послуг інвалідам І та ІІ груп по зору, членам сімей загиблих вої-
нів-інтернаціоналістів; виплату пільг на оплату житлово-кому-
нальних послуг в розмірі 50% багатодітним сім’ям; будівництво 
дитячих містечок у всіх мікрорайонах міст, райцентрів та сіл; 
запровадження 10 стипендій провідним спортсменам області; 
збільшення в 3 рази стипендії перспективним спортсменам, в 
тому числі спортсменам-інвалідам; щорічно вводити в експлу-
атацію по 140-150 тис.кв.м житла, у тому числі 12 тис.кв.м со-
ціального; відновити освітлення усіх прибудинкових територій, 
вулиць, кварталів; забезпечити кожну оселю безперебійним по-
стачанням холодною та гарячою водою; здійснювати регулярне 
вивезення сміття; забезпечити поетапний ремонт міських во-
допровідних та каналізаційних систем; замінити 60 км тепло-
мереж та відновити 948 ліфтів, збудувати 80 км водопровідних 
мереж; відкриття 15 пунктів швидкої медичної допомоги в най-
більш віддалених від районних центрів селах; забезпечення до 
2013 року 100 освітянських та 180 медичних сімей упорядкова-
ним житлом (Програма Обласна програма «Будуємо нову Чер-
кащину» на 2011-2015 р.р., Офіційний сайт Черкаської ОДА).

Підсумовуючи, перший рік свого перебування на посаді, 
губернатор зазначив: «Новій команді дісталася непроста спад-
щина від попередньої влади. Адже з 2008-го по перший квар-
тал 2010 року область втратила третину промислового вироб-
ництва. На 60 відсотків впали обсяги капітального будівництва. 
У сільськогосподарському виробництві не приділялося належ-
ної уваги розвиткові тваринництва - кількість ВРХ зменшилася 

майже в усіх районах. У занепаді перебували переробна й хар-
чова промисловість. Також тягнули Черкащину на дно й про-
блеми соціальної сфери. Це й заборгованість із заробітної пла-
ти, яка сягнула понад 30 мільйонів гривень, та її низький рівень, 
за яким Черкащина займала одне з останніх місць у державі… 
Проаналізували роботу кожного підприємства, знайшли бага-
то проблем, але й водночас і багато резервів. Ми побачили, що 
треба зробити в області, щоб вийти на хороші показники. Роз-
планували, які об’єкти ми відновимо в першу чергу… Минулий 
рік став роком перелому - від падіння до стабільного зростан-
ня. Піднялася промисловість на 17 відсотків - у той час як по 
Україні лише на 11 відсотків, - що дозволило Черкащині увійти 
в десятку найбільших промислових виробників держави. Се-
редньомісячна зарплата зросла на 14 відсотків. Зменшилася на 
третину заборгованість із заробітної плати. За рік створено 26 
тисяч нових робочих місць. Вдвічі скоротилася кількість безро-
бітних, й область вийшла на докризовий рівень за цим показ-
ником… А ще торік влада збільшила фінансування бюджетних 
установ області на 648 мільйонів гривень, тобто на чверть біль-
ше, ніж позаторік…Інвалідам Великої Вітчизняної війни вруче-
но 117 автомобілів та 17 квартир. Обсяги соціальних виплат на-
селенню зросли на 37 відсотків і склали майже 880 мільйонів 
гривень…До речі, цьогоріч надходження до обласного бюдже-
ту за перший квартал зросли на 15 відсотків порівняно з ана-
логічним періодом минулого року. По інших галузях теж спо-
стерігаються позитивні зрушення. Зокрема, середньомісячна 
заробітна плата зросла на 14 відсотків і становить майже 1900 
гривень, хоча цього ще недостатньо. Люди повинні отримува-
ти гідну зарплату й забезпечувати свої сім’ї, вважає губернатор» 
(Сергій Тулуб: «Минулий рік став роком перелому - від падіння 
до стабільного зростання!», Черкаський край, 08.04.2011).  

На думку губернатора Черкащини Сергія Тулуба, пошуки 
моделі регіонального розвитку, над чим працювала вся влад-
на команда протягом першого року роботи, увінчалися гідним 
результатом: «Рубікон подолано, а Черкащину перетворено в 
величезний будівельний майданчик. Промисловість працює 
з прибутком, а за обсягом реалізованої продукції Черкащи-
на входить у десятку найбільших виробників держави. Зрос-
тає частка продукції з високою доданою вартістю. Отримано 
168 млн.гривень прибутку. Але є низка питань, яким слід при-
ділити більше уваги. Викликає занепокоєння скорочення ви-
робництва харчової продукції. У Черкаській області темп зрос-
тання споживчих цін є найнижчим по Україні. Губернатор 
пояснив, що це вдалося досягти комплекcом «ринкових та ад-
міністративних антиінфляційних заходів». Серед них - ство-
рення в магазинах продовольчих «соціальних кошиків» з про-
дажу продуктів харчування за зниженими цінами, організація 
ярмаркової торгівлі. Губернатор Черкащини тримає на постій-
ному контролі виплату селянам орендної плати за паї. Доходи 
власників паїв цьогоріч мають зрости з 369 млн.гривень до 535 
млн.гривень. Криза «надто загострила проблеми села», а міні-
мізувати труднощі можна тільки спільними зусиллями…Най-
більшого соціального ефекту досягнуто за рахунок підвищення 
рівня заробітної плати. Мова йде про формування й збалансу-

вання фінансового кошика області. З 4,1% до 14% зросла пито-
ма вага працівників, що одержують зарплати на рівні 3,5 тисячі 
гривень і вище» («Цілеспрямовані зусилля влади допомагають 
економіці одужувати, а доходам черкащан – зростати», Офіцій-
ний сайт Черкаської ОДА, 25.06.2011). 

Голова ОДА активно тримає на контролі й чимало про-
блемних питань, серед яких питання діяльності житлово-ко-
мунальної сфери області: «Питання вартості і якості кому-
нальних послуг є пріоритетним в роботі обласної державної 
адміністрації, адже воно турбує майже кожного другого меш-
канця регіону і визначає ставлення людей до влади. За остан-
німи соціологічними опитуваннями 43 відсотки респондентів 
віднесли цю проблему до найгостріших. Це четверта позиція 
після проблеми безробіття, низького рівня заробітної плати і 
незадовільного стану автомобільних доріг, – наголошує голова 
облдержадміністрації Сергій Тулуб. До речі, загалом споживачі 
добросовісно платять за комунальні послуги. Рівень оплати на-
селенням житлово-комунальних послуг у січні-квітні 2011 року 
становив 102%... в області проведено ретельний аналіз ситуації в 
галузі і тарифної політики, що дозволило виявити основні про-
блеми комунального господарства. Ключовою є проблема зно-
шеності основних засобів, які експлуатуються ще з радянських 
часів, та висока енергоємність виробництва… Поряд зі зростан-
ням вартості енергоносіїв, матеріалів і запасних частин, підви-
щенням рівня мінімальної заробітної плати, це призводить до 
постійного збільшення витрат на виробництво комунальних 
послуг. Так, мережа тепло- і водопостачання зношена на 70%. 
39% котлів потребують заміни та реконструкції 50% насо-
сних станцій практично повністю замортизовані…З метою 
покращення ситуації в житлово-комунальній сфері, на вико-
нання відповідних вимог Глави держави Віктора Януковича і 
Уряду обласною державною адміністрацією розроблено і за-
тверджено Програму реформування житлово-комунального 
господарства на 2010-2014 роки з визначенням конкретних 
дій і планів, спрямованих на зниження енергоємності вироб-
ництва, впровадження енергоефективних технологій та ско-
рочення енергоспоживання і модернізації обладнання» («Пи-
тання діяльності житлово-комунальної сфери – на контролі 
голови облдержадміністрації», Офіційний сайт Черкаської 
ОДА, 16.06.2011).

Щодо майбутніх планів розвитку регіону, то губернатор 
окреслив наступні пріоритетні напрями: «Приорітетним є роз-
виток дорожної інфраструктури, як передумови модерніза-
ції регіону. Є ідея щодо створення в Черкасах об’єднаного 
транспортно-пасажирського центру, який об’єднає річко-
вий, повітряний, залізничний транспорт і дорожні розв‘язки. 
Поточного року товарообіг зростає динамічно, приріст ста-
новить 16%... Приорітетом роботи влади є підтримка обда-
рованих дітей і молоді. Мета роботи всієї владної команди, 
починаючи з Президента і закінчуючи головами райдержад-
міністрацій: кожен мешканець краю має відчути, що в облас-
ті – порядок!» («Цілеспрямовані зусилля влади допомагають 
економіці одужувати, а доходам черкащан – зростати», Офі-
ційний сайт Черкаської ОДА, 25.06.2011).

Програмою соціального та 
економічного розвитку Черні-
вецької області на 2011 рік озна-
чено такі пріоритетні напря-
ми розвитку як: транскордонне 
співробітництво, розвиток ви-
сокопродуктивного агропро-
мислового комплексу, техноло-
гічне оновлення харчової, легкої 
і деревообробної промисловості 
та розвиток житлово-комуналь-
ного господарства, водопоста-
чання. Серед основних завдань 
області у 2011 році відновлення 
економічного зростання, акти-
візація інвестиційної діяльності 

з закладанням інноваційного фундаменту подальшого роз-
витку, що стане передумовою для розв’язання соціальних 
проблем та поступового підвищення добробуту населення. 
Програма спрямована на стабілізацію та розвиток усіх сек-
торів економіки області, що повинно стати передумовою для 
вирішення проблемних питань соціально-економічного роз-
витку (Програма соціального та економічного розвитку Чер-
нівецької області на 2011 рік, Офіційний сайт Чернівецької 
обласної ради).

У своєму звіті за першій рік роботи на посаді М.Папієв за-
значив: «Обласна державна адміністрація вирішувала не тіль-
ки питання соціально-економічного і культурного розвитку 
регіону, але і вживала заходів щодо подолання наслідків сти-
хійного лиха, що сталося 22-29 червня 2010 року. В економіч-
ній сфері дії влади були зосереджені на подоланні існуючих 
перепон на шляху до розвитку ринкової економіки, забезпе-
ченні системного зростання виробництва продукції у базових 
галузях, залученні внутрішніх та іноземних інвестицій, роз-
ширенні внутрішнього ринку, здійсненні заходів із детінізації 
економічних процесів. Досягнуті показники соціально-еконо-
мічного розвитку області є наслідком ефективності обраної об-
ласною виконавчою владою політики та послідовності у прове-
денні структурних реформ на основі зміцнення інституційних 
засад ринкової моделі економіки та виконання соціальних 
зобов’язань держави. Аналізуючи процеси, які відбулися в усіх 
сферах життєдіяльності області за звітний період, слід чітко ро-
зуміти, що це результат співпраці усіх гілок влади у вирішен-
ні соціально-економічних питань, ефективній взаємодії регіо-
нальної влади з Президентом України Віктором Януковичем, 
Урядом та іншими органами центральної влади… Проведе-
ні з місцевих бюджетів видатки дали можливість здійснити 

виплату заробітної плати працівникам соціально-культурної 
сфери  в повному обсязі (середньомісячна зарплата зросла 
порівняно з 2009 роком в місцевих радах на 10,2%, установах 
освіти – 16,7%, культури –  20,1%, охорони здоров’я – 25,1%, 
соціального захисту населення – 23,7%), підвищити вартість 
харчування та медикаментозного забезпечення у лікуваль-
них та освітянських закладах області, оновити матеріально-
технічну базу бюджетних установ.

Виконання видаткової частини місцевих бюджетів за сі-
чень-лютий 2011 року становить 485,5 млн.грн., що більше 
на 105,1 млн.грн. (або 27,6 %) за відповідний період минуло-
го року… Торік обсяг робіт з капітального ремонту та рекон-
струкції житлового фонду становив 14,6 млн. грн., було ка-
пітально відремонтовано або реконструйовано 3 котельні, 
проведено заміну 1 та капітально відремонтовано 5 котлів на 
комунальних котельнях, замінено 7,33 км водопровідних, 2,65 
км каналізаційних, 4,2 км теплових мереж, 32 шт. запірної ар-
матури …Побудовано та введено в експлуатацію 1 котельню 
в м.Чернівці, замінено 12 ліфтів, капітально відремонтовано 
10 покрівель житлових будинків. За кошти місцевих бюдже-
тів виконувались роботи на об’єктах: реконструкція, модерні-
зація насосно-силового обладнання насосної станції 3-го під-
йому водогону «Дністер-Чернівці», перша черга; реконструкція 
очисних споруд в м.Сокиряни… Пріоритетними напрямками 
діяльності медичної галузі є: удосконалення системи охорони 
здоров`я матері та дитини, боротьба з соціально-небезпечни-
ми хворобами (туберкульоз, ВІЛ/СНІД), реформування пер-
винної медико-санітарної допомоги на засадах загальної прак-
тики/сімейної медицини, покращення матеріально-технічного 
стану установ охорони здоров`я… Завершено будівництво та 
введено в експлуатацію: Сокирянська ЦРЛ на 200 ліжок, Гер-
цаївська ЦРЛ (ІІ черга), бактеріологічна лабораторія Заставнів-
ської ЦРЛ. Завершено реконструкцію: пульмонологічного від-
ділення обласного протитуберкульозного дитячого санаторію 
«Садгора», приміщення поліклініки та стаціонару дільничної 
лікарні с.Клішківці Хотинського району, реконструкція ФАПу 
під амбулаторію ЗПСМ в с.Дихтинець Путильського району. 
Продовжувались будівельні роботи: з реконструкції обласної 
клінічної лікарні, реконструкції обласної дитячої клінічної лі-
карні, капітальний ремонт ЛШМД, реконструкції приміщень 
терапевтичного, хірургічного відділень, приймального покою 
Кельменецької ЦРЛ, реконструкції гуртожитку медичних пра-
цівників Путильської ЦРЛ, реставрації з реабілітацією, добудо-
ви лікувального корпусу міської дитячої лікарні.

Продовжувалось будівництво терапевтичного корпусу 
на 60 ліжок ДЛ с.Вікно Заставнівського району… Були по-
новлені та оснащені медичним обладнанням: медичні закла-

ди обласного підпорядкування на загальну суму – 7,8 млн.
грн., медичні заклади міського підпорядкування – 3,2 млн.
грн., медичні заклади районного підпорядкування – 15,8 
млн. грн. Автопарк медичних закладів поновлено 43 оди-
ницями санітарного автотранспорту на загальну суму 5,6 
млн.грн. (в т.ч. за рахунок державного бюджету 37 оди-
ниць на суму 5,3 млн. грн.)» («Звіт Михайла Папієва за під-
сумками роботи за рік на посаді голови Чернівецької ОДА», 
18.03.2011, Офіційний сайт Чернівецької ОДА)

Губернатор продовжував наголошувати, що Чернівці ста-
нуть містом європейського зразка, тому неодноразово звертав 
увагу на важливості відновленні життєдіяльності і належній 
роботі всіх установ міста: ««Якість ремонту доріг залежить від 
контролю за виконавцем дорожніх робіт, який має бути один, 
- відзначив Михайло Папієв. - Іншої залежності - як-то техно-
логічної - немає, бо Буковина використовує ті ж технології ре-
монту дорожного покриття, що й увесь світ». Він також повідо-
мив, що найближчим часом очікуються фінансові ресурси, які 
будуть спрямовані на соціально-економічний розвиток міста. 
«Жодна копійка не має бути вкрадена, а використана за ці-
льовим призначенням», – наголосив Михайло Папієв. Також 
глава виконавчої влади краю доручив взяти під особливий 
контроль питання, з якими найбільше звертаються чернів-
чани, зокрема, вивіз сміття, ремонт покрівлі будинків та ре-
монт під’їздів, незадовільне опалення, благоустрій дворів та 
скверів. До виконання завдання будуть залучені також інші 
профільні управління. «Чернівці – це наше обличчя, наша ві-
зитна картка, і ми маємо докласти всіх зусиль, щоб зроби-
ти місто зразковим і забезпечити його мешканцям якісні та 
комфортні умови проживання», – відзначив Михайло Папі-
єв. Під час розгляду інших питань порядку денного, зокрема 
щодо погашення заборгованості із заробітної плати, голова 
облдержадміністрації відзначив, що оперативний моніто-
ринг засвідчує скорочення зарплатних боргів на економіч-
но активних підприємствах області протягом березня на 147 
тис. гривень до 2228,1 тис. гривень… «Одним з першочергових 
завдань влади, які визначив Президент України Віктор Януко-
вич, є питання повної ліквідації заборгованості із заробітної 
плати», - наголосив губернатор. Він зазначив, що його пози-
ція з цього питання як керівника області жорстка: «Борги по 
зарплаті – це злочин!»… Підсумовуючи, голова облдержадмі-
ністрації сказав: «Є ряд показників, які свідчать про наявність 
прихованих трудових відносин або мінімізацію рівня оплати 
праці на підприємствах. Ще раз наголошую, що дотримання 
трудового законодавства – це запорука соціальної стабільнос-
ті у регіоні» («М.Папієв: Чернівці стануть містом європейсько-
го зразка», MistoInfo.com, 04.04.2011).

тільки обіцянки. На сьо-
годні в мене, і в других ге-
мофіліків – це болюче пи-
тання. (Кормош В.В., 33 
роки, Іршава, Закарпат-
ська обл.) 

На даний час майже жод-
на послуга в лікарні не на-
дається безкоштовно... 
Чому це так? Які пла-
ни щодо реалізації пра-
ва людини на безкоштов-
не медичне забезпечення? 
Страхова медицина не 
буде ефективною, це зро-
зуміло з того, як стра-
хові компанії виплачу-
ють кошти за авто...
(Когут В.П., м.Вінниця)

Що робити, якщо при пе-
реливанні крові дитину 
заразили гепатитом С, 
родина не має коштів на 
лікування, фонди відмов-
ляють у допомозі? (Мари-
на, Чернігівська обл.)

Ситуація лікарень та ін-
ших медичних закладів в 
Одеській області є жах-
ливою. Наприклад, у се-
лах Любашевського райо-
ну навіть лікарів немає, а 
у самій лікарні пацієнти 
не можуть залишати-
ся на ніч, тому що немає 
опалення. І це в райцен-
трі. До цієї ж лікарні (ін-
ших поблизу немає) не мо-
жуть привезти хворих з 
наближених сіл – непра-
вильно обладнані заліз-
ничні переїзди закриті, а 
нові не зроблені. Як бути 
в цій ситуації? (Віталій, 
м.Одеса)

Мій батько хворіє на ді-
абет вже не першій рік. 
Інсулін вітчизняного ви-
робництва не можу при-
ймати через алергічну 
реакцію та ускладнення. 
Мінохорони здоров’я ско-
ротило постачання ім-
портного інсуліну, неста-
чу порадили перекривати 
коштом міського бюдже-
ту, що майже нереаль-
но в нинішніх умовах. 
Держава знову кинула на 
призволяще тисячі лю-
дей? (Тетяна Андріївна, 
м.Черкаси) 

В Україні оголошена епі-
демія туберкульозу. Як 
могло статися що в по-
логових будинках, лікар-
нях відсутня протиту-
беркульозна вакцина? 
Коли я можу зробити ще-
плення своїй дитині? Хто 
і яку відповідальність за 
цей злочин понесе?  (Шин-
каренко Ірина, м.Київ)

Кількість хворих на тяж-
кі онкологічні хвороби 
зростає і не є секретом, 
щоб для того аби вилі-
куватися або принаймні 
продовжити на якийсь 
час життя, потрібно їха-
ти на лікування за кор-
дон. Чому рівень нашого 
лікування такий низький? 
Чому ставлення до онкох-
ворих в нашій країні є про-
сто жахливим? (Сергій 
Петрович, 52 роки, Пол-
тавська обл.)

Чому так повільно вирі-
шується проблема з під-
робними ліками в на-
ших аптеках? Адже 
здоров’я це найцінніше…
(Сіренко Н.П., м.Одеса)

Майже скрізь треба пла-
тити лікарям за операції, 
медсестрам за догляд чи 
процедури. Коли будуть 
зміни у системі охорони 
здоров’я і  припиниться ця 
корупція? (Ольга Андріїв-
на, Херсонська обл.)
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